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PROTOKÓŁ Nr XXVII/16 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 21 października 2016 r. 

 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 800 do godz. 1130 

 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył dwudziestą siódmą sesję VII 

kadencji Rady Gminy Żurawica. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości, a w szczególności przedstawicieli 

placówek oświatowych z terenu Naszej Gminy. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 12 

radnych z obecnego 14 osobowego składu Rady Gminy Żurawica, co stanowi quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni są radni: Wacław Szozda, Ryszard 

Wojtowicz. 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek od Wójta Gminy Żurawica 

o uzupełnienie porządku obrad i rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia gminnego programu rewitalizacji Gminy Żurawica. Wniosek ten jest wynikiem 

zakwalifikowania Naszej Gminy do programu wsparcia działań w zakresie rewitalizacji. 

Koniecznym wymogiem formalnym do uczestnictwa w tym programie jest przygotowanie 

takiego dokumentu. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowania wniosek 

o uzupełnieni porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia gminnego programu rewitalizacji Gminy Żurawica. Wniosek został jednogłośnie 

zaakceptowany (12 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad niniejszej sesji uzupełniony 

o zaakceptowany do rozpatrzenia projekt uchwały: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

5. Informacja o stanie oświaty w Gminie Żurawica. 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Żurawica za I półrocze 2016 

roku. 

7. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie przyjęcia „Strategii Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Przemyśl 

wraz  z Prognozą Oddziaływania na Środowisko”, 

- w sprawie przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Żurawica na lata 2016-2030”, 

- w sprawie przyjęcia „Planu Rozwoju miejscowości Bolestraszyce na lata 2016 

– 2022.”, 
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- zmieniająca uchwałę Rady Gminy Żurawica nr V/33/15 z dnia 20 lutego 2015 

r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet przysługującym radnym 

Rady Gminy Żurawica, 

- w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek nr 164/5 

o powierzchni 0,0900 ha oraz nr 164/24 o powierzchni 0,0500 ha, położonych 

w miejscowości Buszkowiczki od Agencji Nieruchomości Rolnych, 

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Maćkowice stanowiącej własność Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka 

nr 1191/1, 

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Orzechowce stanowiącej własność Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka 

nr 318, 

- w sprawie zamiany działek położonych w miejscowościach Buszkowice 

i Żurawica, 

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części nieruchomości położonej 

w miejscowości Buszkowiczki stanowiącej własność Gminy Żurawica, 

oznaczonej jako działka nr 346/189, 

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Żurawica stanowiącej własność Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka nr 

1425/4, 

- w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na autobus, 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia gminnego programu rewitalizacji 

Gminy Żurawica 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2016 r. 

8. Wnioski i zapytania. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące 

przedstawionego porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie przedstawionego porządku obrad z uwzględnieniem wcześniej 

przegłosowanego jego uzupełnienia. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie (12 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z XXV sesji z dnia 

30 sierpnia 2016 r. i z XXVI sesji z dnia 22 września 2016 r. Następnie zapytał, czy ktoś 

z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do przedłożonych protokołów. Przy braku pytań i uwag 

przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołów. Protokół nr XXV/16 z sesji z dnia 

30 sierpnia 2016 r., został przyjęty jednogłośnie przy 12 głosach za, również protokół 

nr XXVI/16 z sesji z dnia 22 września 2016 r., został przyjęty jednogłośnie przy 12 głosach za. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu obrad Przewodniczący Rady poprosił 

wszystkich o powstanie i uczenie minutą ciszy zmarłego wieloletniego radnego Rady Gminy 

Żurawica z Wyszatyc ŚP. Tadeusza Kochanowicza. 

 

Następnie przystąpiono do realizacji kolejnego punktu obrad sesji Rady Gminy Żurawica. 

 

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 



3 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację 

oraz zapytał, czy radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. Przy braku pytań 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 5 – Informacja o stanie oświaty w Gminie Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacji o stanie oświaty w Gminie 

Żurawica Wiceprzewodniczącego Rady i Przewodniczącego Komisji Oświaty. Kultury i Spraw 

Społecznych Pana Marka Jaremczuka. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk przedstawił informację o stanie oświaty 

w Gminie Żurawica obejmującą opracowane prze Komisję Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych za rok 2016 (rok szkolny 

2015/2016) oraz materiał filmowy dotyczący zrealizowanych zadań w placówkach 

oświatowych z terenu Naszej Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Przewodniczącemu Markowi Jaremczukowi za 

przedstawienie informacji oraz zapytał, czy radni lub zaproszeni goście mają jakieś pytania do 

przedstawionej informacji lub chcieliby zabrać głos w omawianej sprawie. 

Głos zabrała Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Buszkowicach Maria Tabinowska 

i podziękowała za zrealizowany remont szkoły wszystkim osobą zaangażowanym w to 

działanie, a w szczególności: Panu Wójtowi, Pani Radnej z Buszkowiczek, Panu 

Przewodniczącemu Komisji Oświaty, Pani Skarbnik, Pani Teresie Władyka, Panu Tomkowi 

Szeleszczukowi. 

Następnie w imieniu swojej córki Alicji Harłacz dyrektora Niepublicznego Przedszkola 

„KRAINA MARZEŃ” skierowała do Pana Wójta, Pani Skarbnik, Szanownej Rady wypowiedź 

dotyczącą obniżeniem dotacji dla przedszkoli niepublicznych o kwotę 90 zł na dziecko, które 

to działanie znacznie utrudniło bieżące funkcjonowanie wszystkich przedszkoli niepublicznych 

na terenie gminy. Nieprecyzyjne określenia w ustawie o systemie oświaty spowodowały, że 

budzi wątpliwości prawidłowość wprowadzenia tej zmiany wysokości dotacji. W związku 

z powyższym skierowane zostało pismo do Pana Wójta wskazujące na błędne wyliczenie tej 

dotacji. Utworzenie Zespołów Szkolno-Przedszkolnych w Żurawicy jest działaniem 

oszczędnościowym korzystnym dla budżetu gminy, lecz sposób kalkulacji kosztów na jednego 

ucznia dla potrzeb określenia poziomu dotacji do przedszkoli niepublicznych uwzgledniający 

wszystkie dzieci uczęszczające do zespołu budzi wątpliwości. Nie łatwym jest proporcjonalne 

oszacowanie kosztów dla przedszkoli działających w zespołach, a ustawa określa wprost, że 

dotacja dla przedszkoli niepublicznych musi być określona na bazie wydatków bieżących, 

takich samych placówek publicznych. Poprosiła o szczegółowe przeanalizowanie wszystkich 

uwag wskazanych w piśmie i ustosunkowanie się do nich w pisemnej odpowiedzi.  

Głos zabrała Pani Skarbnik Natasza Pomykalska i odniosła się do zarzutu 

nieprawidłowego wyliczenia dotacji dla przedszkoli niepublicznych, stwierdzając, że po 

konsultacji telefonicznej w ministerstwie należy stwierdzić, że dotacja została wyliczona 

poprawnie. Co do złożonego pisma zostanie przygotowana odpowiedź wyjaśniająca wszystkie 

podnoszone tam sprawy. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych pytań i wniosków podał pod głosowanie 

przyjęcie przystawionej informacji o stanie oświaty w Gminie Żurawica, w wyniku którego 

została ona przyjęta jednogłośnie (12 głosów za). 

 

Następnie Wójt Gminy na ręce zgromadzonych osób prowadzących publiczne 

i niepubliczne placówki oświatowe na terenie Gminy Żurawica, złożył życzenie wszystkiego 

dobrego dla oświaty. Stwierdził, że dobro oświaty na terenie Gminy jest dobrem wspólnym, to 
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dobro oświaty, wychowania, całej misji cywilizacyjnej, która zaczyna się od tego małego 

człowieka, kształtowania jego światopoglądu, nawyków i wszystkiego, co jest niezbędne 

w funkcjonowaniu w dzisiejszym świecie. Życzmy sobie, by w Naszej Oświacie Gminnej było 

jak najlepiej, choć skala wyzwań i zagrożeń jest bardzo duża, życzmy sobie by oświata 

w Gminie Żurawica rozwijała się w dobrym kierunku i żeby środowisko lokalne było 

zadowolone, z jakości i funkcjonowania tej oświaty. 

Wspólnie Wójt z Przewodniczącym Rady, Przewodniczącym Komisji Oświaty na ręce 

obecnych pracowników oświaty, w imieniu Rady i Urzędu Gminy, przekazali wiązanki 

kwiatów i złożyli z okazji dnia edukacji narodowej najlepsze życzenia, z prośbą o przekazanie 

tych życzeń wszystkim pracownikom reprezentowanych placówek oświatowych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu 

obrad, ogłosił pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad po przerwie Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o zmianę 

w porządku obrad i przed przystąpieniem do kolejnego punku obrad „Informacja o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Żurawica za I półrocze 2016 roku.”, przystąpienie do prezentacji 

założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy 

Żurawica na lata 2016-2030, które przedstawi przybyły na nasze obrady jeden ze współautorów 

tego opracowania Pan Piotr Pawelc. Przewodniczący Rady podał pod głosowanie 

przedstawiony wniosek i został on przyjęty jednogłośnie 12 głosów za. 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie założeń do planu zaopatrzenia 

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Żurawica na lata 2016-2030 Pana 

Piotr Pawelca. 

 Pan Piotr Pawelec omówił założenia do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Żurawica na lata 2016-2030 wspomagając się 

prezentacja komputerową danych zawartych w planie.  

Przewodniczący Rady poprosił o odniesienie się do uwagi wskazanej przez radnych na 

posiedzeniu Komisji Finansów o zawyżeniu danych dotyczących skali zużycia paliwa 

gazowego. 

Pan Piotr Pawelec odpowiedział, że prezentowane dane opierają się o materiały źródłowe 

z GUS i informacje otrzymane z PGNiG na bazie 2014 roku. Dane te uwzględniają wszystkich 

odbiorców nie tylko tych, którzy używają paliwo gazowe do ogrzewania pomieszczeń, ale 

również wszystkich tych, którzy korzystają z tego paliwa wyłącznie do przygotowania 

posiłków i dlatego jest to dość wysoki odsetek mieszkańców. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania do przedstawionych 

założeń, a przy braku pytań podziękował Panu Piotrowi Pawelcowi za prezentację i omówienie 

planu założeń. Poinformował również, że uchwała dotycząca przyjęcia tego programu będzie 

procedowana z godnie z przyjętym porządkiem obrad. 

 

 Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 6 – Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Żurawica za I półrocze 

2016 roku. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacja o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Żurawica za I półrocze 2016 roku Panią Skarbnik Natasze Pomykalską. 

 Skarbnik Gminy Natasza Pomykalska przedstawiła pozytywną opinie RIO 

w Rzeszowie w sprawie przedłożonej przez Wójta Gminy Żurawicy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Żurawica za I półrocze 2016 roku. 
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 Przewodniczący Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Dariusz 

Klepak wystąpił z wnioskiem o nie prezentowanie informacji gdyż wszyscy radni obecni na 

dzisiejszej sesji w dniu wczorajszym uczestniczyli w posiedzeniu komisji i zapoznali się 

z treścią informacji jak i opinii RIO. Wniosek został jednogłośnie zaakceptowany prze radnych. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub 

uwagi do informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Żurawica za I półrocze 2016 roku. 

Przy braku głosów w sprawie przedłożonej informacji i pozytywnej opinii Komisję Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie przyjęcie informacji Wójta 

Gminy Żurawica o przebiegu wykonania budżetu Gminy Żurawica za I półrocze 2016 roku. 

W głosowaniu 11 radnych głosowało za przyjęciem informacji – w głosowaniu nie 

uczestniczył Radny Maciej Gałuszka. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. punktu 7 – Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie przyjęcia „Strategii Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Przemyśl 

wraz  z Prognozą Oddziaływania na Środowisko”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Strategii Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Przemyśl wraz  z Prognozą Oddziaływania na 

Środowisko” i omówił przyjmowane tą uchwałą dokumenty. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub 

uwagi do projektu procedowanej uchwały. Przy braku głosów w sprawie projektu 

przedmiotowej uchwały i pozytywnej opinii Komisję Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Przemyśl wraz  z Prognozą Oddziaływania na Środowisko”. 

W głosowaniu 11 radnych głosowało za – w głosowaniu nie uczestniczył Radna Agnieszka 

Ustrzycka, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr XXVII/169/16 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną 

i paliwa gazowe dla Gminy Żurawica na lata 2016-2030”. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wcześniej na dzisiejszej sesji prezentowane były 

założenia do tego planu prze współautora tego opracowania Pana Piotra Pawelca, a obecnie 

poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Żurawica na lata 2016-

2030”. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do projektu 

procedowanej uchwały, a przy braku głosów i pozytywnej opinii Komisję Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy 

Żurawica na lata 2016-2030”. 

W wyniku głosowania jednogłośnie przy 12 głosach za, Rada podjęła Uchwałę 

Nr XXVII/170/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie przyjęcia „Planu Rozwoju miejscowości Bolestraszyce na lata 2016 – 2022”. 

 



6 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Rozwoju 

miejscowości Bolestraszyce na lata 2016 – 2022”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa na jego wniosek wprowadzone zostały poprawki treści 

planu dotyczące rozszerzenia danych historycznych o miejscowości, oraz dodania informacji 

o funkcjonowania na terenie miejscowości gabinetu dentystycznego i filii poradni NZOZ-u.  

Następnie zapytał czy ktoś z zebranych ma jakieś pytania do przedstawionego projektu 

uchwały, a przy braku głosów oraz przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa potwierdzonej przez Przewodniczącego Komisji Dariusza 

Klepaka, poddał projekt uchwały pod głosowanie z uwzględnieniem wskazanych poprawek 

w treści planu. W wyniku głosowania jednogłośnie przy 12 głosach za, Rada podjęła Uchwałę 

Nr XXVII/171/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Żurawica nr V/33/15 z dnia 20 lutego 2015 

r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet przysługującym radnym Rady Gminy 

Żurawica,. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Gminy 

Żurawica nr V/33/15 z dnia 20 lutego 2015 r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet 

przysługującym radnym Rady Gminy Żurawica, oraz omówił wprowadzane tą uchwałą 

zmiany. 

Radny Witold Beer zapytał czy przy zapisie, że przy każdej nieusprawiedliwionej 

nieobecności na posiedzeniach komisji i sesji obniża się dietę o 50%, to czy przy nieobecności 

na dwóch posiedzeniach komisji i sesji w jednym miesiącu, trzeba będzie dopłacać kwoty do 

budżetu. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że zapis w uchwale mówi o obniżeniu kwoty diety, a obniżenie 

możliwe jest jedynie do jej wysokości. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów w sprawie projektu przedmiotowej 

uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach 

za i jednym wstrzymującym się, Rada podjęła Uchwałę Nr XXVII/172/16 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek nr 164/5 o powierzchni 

0,0900 ha oraz nr 164/24 o powierzchni 0,0500 ha, położonych w miejscowości 

Buszkowiczki od Agencji Nieruchomości Rolnych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie działek nr 164/5 o powierzchni 0,0900 ha oraz nr 164/24 

o powierzchni 0,0500 ha, położonych w miejscowości Buszkowiczki od Agencji 

Nieruchomości Rolnych. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów w sprawie projektu przedmiotowej uchwały przy 

pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach za – 

w głosowaniu nie uczestniczył Radny Witold Beer, Rada podjęła Uchwałę Nr XXVII/173/16 

stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 
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6) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Maćkowice stanowiącej własność Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka nr 1191/1. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości Maćkowice stanowiącej własność 

Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka nr 1191/1. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej 

uchwały przy pozytywnej opinii zebrania wiejskiego potwierdzonej przez sołtysa Józefa 

Sobańskiego i pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 12 głosach 

za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXVII/174/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Orzechowce stanowiącej własność Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka nr 318, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości Orzechowce stanowiącej własność 

Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka nr 318. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej 

uchwały przy pozytywnej opinii zebrania wiejskiego potwierdzonej przez Radnego Józefa 

Chominę i pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 12 głosach za, 

Rada podjęła Uchwałę Nr XXVII/175/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8) w sprawie zamiany działek położonych w miejscowościach Buszkowice i Żurawica, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiany 

działek położonych w miejscowościach Buszkowice i Żurawica. 

Przewodniczący Rady przypomniał, ze projekt tej uchwały został usunięty z porządku 

obrad poprzedniej sesji i sprawę miała zbadać i zaopiniować Komisja Rewizyjna Rady Gminy 

Żurawica. Prosił o zabranie głosu Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Macieja 

Gałuszkę. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Maciej Gałuszka poinformował, że 

komisja dokonała wizji lokalnej nieruchomości i pozytywnie zaopiniowała możliwość 

przyjęcia projektu tej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej 

uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Rewizyjnej i pozytywnej opinii Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za – w głosowaniu nie uczestniczył Radny Marek 

Jaremczuk, Rada podjęła Uchwałę Nr XXVII/176/16 stanowiącą załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części nieruchomości położonej w miejscowości 

Buszkowiczki stanowiącej własność Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka 

nr 346/189, 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie części nieruchomości położonej w miejscowości Buszkowiczki stanowiącej 

własność Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka nr 346/189. 

Przewodniczący Rady Otworzył dyskusje nad projektem uchwały. 

Radna Agnieszka Ustrzycka poinformowała, że zebranie wiejski wyraziło zgodę na 

sprzedaż części nieruchomości. Zwróciła również uwagę na fakt uwzględnienia przy 

dokonywaniu podziału nieruchomości miejsca dla usytuowania zabudowy zaplecza 

sportowego na tym terenie. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów i wniosków w sprawie projektu 

przedmiotowej uchwały zamknął dyskusję. Przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 10 głosach za, 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym się, Rada podjęła 

Uchwałę Nr XXVII/177/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

10) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Żurawica stanowiącej własność Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka nr 1425/4, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości Żurawica stanowiącej własność 

Gminy Żurawica, oznaczonej jako działka nr 1425/4. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej 

uchwały przy pozytywnej opinii zebrania wiejskiego potwierdzonej przez Radnego Marka 

Jaremczuka i pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach 

za – w głosowaniu nie uczestniczył Radny Maciej Gałuszka, Rada podjęła Uchwałę 

Nr XXVII/178/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

11) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania leasingowego na autobus, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania leasingowego na autobus. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej 

uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach 

za– w głosowaniu nie uczestniczył Radny Maciej Gałuszka, Rada podjęła Uchwałę 

Nr XXVII/179/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

12) w sprawie przystąpienia do sporządzenia gminnego programu rewitalizacji Gminy 

Żurawica, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały wprowadzonego 

dodatkowo do porządku obrad Sekretarza Gminy Ryszarda Kosteleckiego. 
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Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia gminnego programu rewitalizacji Gminy Żurawica. Wyjaśnił 

konieczność podjęcia tej uchwały i powody wprowadzenia tego puntu do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej 

uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach 

za – w głosowaniu nie uczestniczył Radny Maciej Gałuszka, Rada podjęła Uchwałę 

Nr XXVII/180/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

13) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2016 r., 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy 

Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 r.  

Zmiany polegają na zwiększeniu dochodów budżetowych z różnych tytułów o kwotę 

23 840,00 zł, zmniejszeniu dochodów budżetowych z jednego tytułów o kwotę 4 480,00 zł, 

zmniejszeniu wydatków budżetowych w różnych działach o kwotę 362 360,27 zł i zwiększeniu 

wydatków budżetowych w różnych działach o kwotę 381 720,27 zł. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej 

uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania przy 11 głosach 

za – w głosowaniu nie uczestniczył Radny Maciej Gałuszka, Rada podjęła Uchwałę 

Nr XXVII/181/16 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. punktu 8 – Wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wspólnie z Sekretarzem Gminy opracowany 

został wstępny ramowy projekt nowego statutu dla sołectw. Jest to działanie wnioskowane na 

kilku zebraniach wiejskich. Należy podkreślić, że obecnie obowiązujące statuty były 

zatwierdzone jeszcze w 2005 roku i wymagają aktualizacji. Również trwają prace nad zmianą 

statutu gminy. O przekazanie dodatkowych informacje w tej kwestii proszę Sekretarza Gminy. 

Sekretarz Gminy poinformował, że przekazywany dzisiaj projekt statutu jest wersją 

wstępną, która nie będzie podlegać jeszcze konsultacjom. Proszę wiec o zapoznanie się z treścią 

tego statutu i zgłoszenie w terminie dwóch tygodni od dzisiejszej sesji ewentualnych uwag lub 

sugestii co do innego rozstrzygnięcia opisanych tam procedur i kwestii. Szczególnie proszę 

zwrócić uwagę na termin, liczebności i inne mierzalne elementy tego statutu. W jednej kwestii 

pozostawiono do wyboru dwa warianty, a dotyczy to wynagrodzenia za prace w komisjach 

wyborczych sołtysów i rad sołeckich lub wykonywanie tych czynność społecznie, nieodpłatnie. 

Po zebraniu państwa uwag zostaną przygotowane statuty dla poszczególnych sołectw i wtedy 

będą one poddane konsultacją na zebraniach wiejskich w poszczególnych sołectwach. 

Radna Regina Środek zwróciła uwagę na podnoszone na zebraniach wiejskich sprawy 

dotyczące kompetencji rady sołeckiej, które są bardzo ograniczone w zasadzie opiniodawcze, 

zebranie wiejskie ma dużo szersze kompetencje nawet uchwałodawcze. Należałoby się 

zastanowić nad zwiększeniem tych kompetencji. 

Sekretarz Gminy poinformował, że Rady Sołeckie są organami doradczymi 

i pomocniczymi dla sołtysa i nie można im przypisać uprawnień uchwałodawczych. W treści 

przedłożonego dzisiaj projektu uprawnienia te są szczegółowo opisane. Uregulowano tam 

również sprawę zastępstwa sołtysa podczas jego nieobecności. O szczegółach będziemy 

dyskutować po zapoznaniu się z treścią przekazanego państwu projektu. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęło zaproszenie dla wszystkich radnych na 

wystawę „Zachować w pamięć Tadeusza Kochanowicza” wernisaż tej wystawy odbędzie się 

o godzinie 1800 w dniu 28.10.2016 r. w Domu Ludowym w Wyszatycach. Poprosił o jak 

najliczniejsze przybycie radnych na ten wernisaż i obejrzenie zgromadzonych bardzo 

interesujących i bogatych zbiorów. 

Poinformował również, że na stronie Zarządu Województwa Podkarpackiego pojawiła się 

informacja o negatywnym rozpatrzeniu odwołania Powiatu Przemyskiego w sprawie 

odrzucenia z przyczyn formalnych (nieuregulowany stan w zakresie prawa do dysponowania 

dwoma działkami na terenie Gminy Żurawica) wniosku o dofinasowanie zadania „Przebudowy 

dróg powiatowych: nr 2417R w km 0+000 - 3+440 nr 2418R w km 0+000 - 1+390, nr 2107R 

w km 4+295 - 5+545 i nr 2421R w km 0+3002+720 wraz z przebudową mostu w km 0+730 

w ramach sieci TEN-T.” obejmującego również drogi powiatowe na terenie Naszej Gminy. 

Na razie nie będzie wiec możliwa realizacja tej inwestycji, lecz prawdopodobnie ogłoszony 

zostanie drugi nabór wniosków na to zadanie i miejmy nadzieje, że ponownie złożony wniosek 

Powiatu zostanie zaakceptowany. 

Kolejny problem, który pojawił się wczoraj jest związany z pobieraniem opłat cmentarnych, 

a dotyczy sytuacji, gdy ktoś zmienia wygląd grobu z ziemnego na murowany (stawia pomnik 

na grobie ziemnym), jaką opłatę należy od niego pobrać. Po analizie naszej uchwały w sprawie 

opłat cmentarnych ustalono, że osoba, która wniosła pierwotnie opłatę za grób ziemny i obecnie 

buduje pomnik powinna dopłacić różnice pomiędzy stawką obowiązującą za grób ziemny, 

a stawka obowiązującą za grób murowany. Informacja ta jest bardzo ważna dla wszystkich 

sołtysów, by taka zasada była stosowana na wszystkich naszych cmentarzach komunalnych. 

Sekretarz Gminy potwierdził sposób pobierania opłat przy zmianie kategorii grobu. 

Poinformował również, że możliwe jest występowanie tylko trzech kategorii grobów tj.: grób 

ziemny, grób murowany i grobowiec. Za grób murowany należy uznać miejsce spoczynku, na 

którym wykonano jakikolwiek element budowlany. Postawienie wiec pomnika w jakiejkolwiek 

formie na grobie ziemnym zmienia jego klasyfikację na grób murowany. 

Skarbnik Gminy zwróciła się z prośba do sołtysów, aby gdy będzie występował taka 

sytuacja, konieczności wniesienia dopłaty przy zmianie kategorii grobu, na kartkach 

wskazujących na dyspozycję pobrania opłaty przekazywanych przez sołtysów, dopisywać 

informacje, że jest to dopłata, co zapewni prawidłowe wystawienie faktury i ułatwi prace osoby 

tym się zajmującej. Nie trzeba będzie później wnosić o dokonanie korekt. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk nawiązując do tematów oświatowych, 

zasygnalizował konieczność przejrzenia regulaminów dotyczących funkcjonowania oświaty, 

gdyż po przeprowadzonych zmianach są one w wielu częściach nieaktualne. Komisja Oświaty 

przeanalizuje te regulaminy i przedłoży wnioski Panu Wójtowi, a następnie po zasięgnięciu 

opinii związków zawodowych, na kolejnych sesja należy podjąć stosowane działania 

legislacyjne dotyczące zmian istniejących dokumentów lub stworzenia ich w nowym 

brzmieniu. 

Wójt Gminy poprosił radnych sołtysów by przed 1 listopada przypilnować spraw 

związanych ze zrobieniem porządków na cmentarzach przy kaplicach i w ich otoczeniu. Należy 

zadbać o godny wgląd tych miejsc przed tym świętem, gdy na groby swoich bliski przybywają 

ludzie z różnych, nierzadko odległych stron naszego kraju. 

Poinformował również, że 1 listopada, wzorem ubiegłego roku, na cmentarzu w Żurawicy 

Dolnej prowadzona będzie kwesta na renowacje pomnika poległych żołnierzy podczas I i II 

wojny światowej, znajdującego się na tym cmentarzu. Dzięki zbiórce w ubiegłym roku 

odnowiono mogiłę powstańca styczniowego znajdująca się nieopodal starej kaplicy. 

Poprosił o obecność wszystkich radnych i sołtysów na obchodach święta narodowego w dniu 

11 listopada, uroczystości te tradycyjne odbędą się w Żurawicy rozpocznie je msza święta 

w kościele, a następnie uczestnicy przemaszerują pod pomnik przy Urzędzie Gminy gdzie 

kontynuowane będą uroczystości obchodów Święta Odzyskania Niepodległości prze Polskę. 
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Radna Regina Środek w związku z przygotowaniami do przyjęcia uchwały budżetowej na 

kolejny rok, poprosiła Panią Skarbnik o przygotowanie informacji na temat wydatków 

inwestycyjnych w poszczególnych sołectwach w latach 2015 – 2016 i odniesienie tych danych 

do liczby mieszkańców w sołectwach. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w chwili obecnej nie może przygotować takiego 

zestawieni, gdyż do 15 listopada musi przygotować projekt budżetu na 2017 rok i jest to obecnie 

zadanie priorytetowe. Po tym okresie zostanie przygotowane takie zestawienie. 

Radny Witold Beer zwrócił uwagę na brak oznaczeń przystanków przy droga – brak 

niebieskich tablic i poprosił o wszczęcie działań zmierzających do umieszczenia tych tablic 

oraz pisma do zarządców dróg. 

Radna Agnieszka Ustrzycka poinformowała, że nie wszystkie autobusy zatrzymują się 

przy nowo wybudowanej zatoczce autobusowej i przy peroniku w miejscowości Buskowiczki. 

Przy wyjeździe z drogi gminnej z nowego osiedla „Działki” na drogę powiatową przydałoby 

się umieścić lustro, bo jest tam słaba widoczność. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na planowanym najbliższym spotkaniu z dyrektorem PKS-u 

zostanie poruszony zasygnalizowany problem niezatrzymywania się autobusów. W sprawach 

oznakowani podejmiemy stosowne działania w stosunku do zarządców dróg. 

Radny Krzysztof Jaroch poinformował, że koło posesji Pana Grędy znajdują się 

nieużywane dwa słupy, które utrudniają przejazd, poprosił o podjęcie działań w celu ich 

usunięcia. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk zwrócił się z apelem do całej Rady 

o pomoc w formie wsparcia finansowego dla niepełnej rodziny, matka z trójką dzieci z terenu 

Naszej Gminy. Poprosił o przygotowanie się na następną sesje rady i wsparcie finansowo tej 

rodziny wolnymi datkami w zakres takim, jakim będzie nas stać. 

Radna Agnieszka Ustrzycka zaproponowała zorganizowanie zbiórki publicznej przez 

stowarzyszenie, co stanowiłoby wymierne wsparcie dla tej rodziny. 

Radny Krzysztof Jaroch poinformował o pracach prowadzonych w domu tej rodziny 

i pomocy udzielanej w celu zamontowania ogrzewania w ich domu. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk stwierdził, że każda pomoc jest potrzebna 

nie zależnie od formy jej zorganizowania, a jego apelem był skierowany do obecnych na Sali 

narad. 

Przedstawiciel Posła do Sejmu RP Andrzeja Matusiewicza, Pani Ewa Rokitowska-

Cisek zaproponowała zorganizowanie aukcji zebranych przedmiotów, gdyż z praktyki wynika, 

że tego typu działania przynoszą wymierne korzyści finansowe i pozwalają znacząco wspomóc 

potrzebujących. Wymaga to jednak zgody osoby na rzecz, której prowadzi się takie akcje. 

Radny Krzysztof Jaroch poinformował, że wcześnie Pani ta nie wyrażała zgody na żadne 

działania publiczne, lecz obecnie należałoby się zapytać czy podtrzymuje swoja decyzję. 

Radny Leszek Cichy stwierdził, że w miejscowości Żurawica mamy kolej, która jest 

z jednej strony jest podatnikiem zasilającym nasz budżet, jest pracodawcą dla naszych 

mieszkańców, lecz stanowi również dużą uciążliwość w codziennym życiu. Poinformował, że 

podejmował szereg działań i interwencji by zmniejszyć te uciążliwości, lecz skutki tych działań 

w wielu przypadkach był bardzo mizerne. Wnosi, więc o podjęcie radykalnych 

i zdecydowanych działań w stosunku do szeregu spółek kolejowych, by podjęły one działania 

i usunęły w miarę możliwości uciążliwości dla mieszkańców terenów przy kolejowych. 

 

Ad. punktu 9 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef 

Pukajło zamknął obrady XXVII sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 
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                                                                  Józef Pukajło 

Protokół sporządziła: 

Ryszard Kostelecki 


